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→‘2024 zit er bijna op. Voor mij een bijzondere tijd, 
het is mijn eerste jaar als korpschef. Zonder een 
lange opsomming te geven, wil ik toch even te-
rugblikken. Vóór ik begon in deze baan heb ik 
uitgebreid gesproken met mensen van binnen 
en buiten het vak: wetenschappers, bestuurders, 
beleidsmakers, collega’s. En wat ik daar hoorde, 
zag ik afgelopen jaar ook terug.

Dat is allereerst dat tegenstellingen in onze 
samenleving nog steeds toenemen. De emo-
ties nemen toe en het blijft steeds minder 
bij alleen woorden. Over het klimaat, over 
vluchtelingen, over de situatie in Israël en Gaza. 

En we zagen veel aanslagen met vuurwerkbom-
men. Zagen we vorig jaar nog 901 explosies, 
dit jaar zijn er al 1100 geweest en het jaar is 
nog niet ten einde. We hebben daarvoor 500 
verdachten opgepakt. Vaak te linken aan de 
georganiseerde misdaad, maar – zo blijkt uit 
recent onderzoek - ook steeds vaker zijn het uit 

de hand gelopen conflicten zoals een burenruzie. 
Wij zijn als politie niet de oorzaak en – hoewel we 
uiteraard begrenzen en beschermen – ook niet de 
oplossing.

En ons werk bestaat uit meer dan alleen reage-
ren en van melding naar melding rijden. Onze 
kerntaak is in verbinding blijven, onze omge-
ving goed kennen. 

Alleen dan kunnen we onrust en misstanden 
voorkomen. Want repressie en preventie gaan 
wat mij betreft hand in hand. Maar er wordt een 
steeds groter beroep op de politie gedaan, 
dat maakt het steeds moelijker om in verbin-
ding te blijven.

Andere ontwikkeling is de toenemende digitalise-
ring van onze samenleving. Het is geen verras-
sing dat de ‘traditionele’ criminaliteit al jaren 
daalt en het aantal slachtoffers van online crimi-
naliteit zeer sterk stijgt. Ook afgelopen jaar weer. 
Wij hebben als politie helaas ook zelf ondervon-
den wat de impact is, toen wij werden getroffen 
door een datalek. 

Aan de andere kant weten we ook steeds vaker 
succesvol online in te grijpen. Begin deze maand 
nog, toen we met opsporingsdiensten uit vijftien 
landen meerdere websites offline haalden, waar-
mee criminelen geld verdienden aan het platleg-
gen van ICT van anderen. We wisten de identiteit 

te achterhalen van een groot aantal verdachten, 
waarvan er nu in ieder geval vier in ons land 
vervolgd worden.

Maar de impact van digitalisering op het veilig-
heidsbeeld reikt verder dan criminaliteit. Hoe 
zit het als je je op internet misdraagt? Waar ligt 
de grens? Daar zijn in de online wereld niet of 
nauwelijks afspraken over. Vooral veel jongeren 
groeien online op in een moreel vacuüm, zonder 
enig toezicht of correctie. Als politie moeten 
wij ook online beschermen en begrenzen. 
Maar toezicht op wat jongeren online doen 
is een gedeelde verantwoordelijkheid. Van 
technologiebedrijven, ouders, leerkrachten en 
jongerenorganisaties.

Er wordt een steeds groter beroep gedaan op 
onze mensen, ook dit jaar weer: rechters, advoca-
ten en politici beschermen, enorme aantallen 
demonstraties begeleiden en een groeiend aantal 
meldingen – ruim 140.000 per jaar en nog steeds 

stijgend - van personen met verward gedrag. 

En daarnaast doen politiemensen hun werk 
onder steeds moeilijkere omstandigheden, 
te midden van alle emoties en soms zelfs 
onder toeziend oog van de hele wereld. Zoals 
recent na het geweld rond de komst van Israëli-
sche Maccabi-supporters naar Amsterdam. 

Naarmate de verdeeldheid toeneemt, wordt het 
politiewerk complexer. Wij zijn er immers voor 
iedereen. In combinatie met onze aanhoudende 
onderbezetting vraagt dit veel van alle collega’s. 
En ondanks dat alles is het vertrouwen in de 
politie nog steeds hoog. 

Dus wat wij afgelopen jaar ‘op de mat hebben 
gelegd’, zoals we dat hier zeggen, is een ongelo-
felijke prestatie. En zo hoog als het vertrouwen in 
mijn collega’s is, zo hoog mag wat mij betreft ook 
de waardering zijn.  

Veel collega’s moeten werken met de feestdagen. 
Om te zorgen dat de feestdagen een feest blijven. 
En we weten allemaal dat dat niet vanzelfsprekend 
is. Ik wens iedereen een gezond en veilig 
2025. En voor de collega’s die moeten 
werken: pas goed op jezelf en op elkaar.’
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sing dat de ‘traditionele’ criminaliteit al jaren 
daalt en het aantal slachtoffers van online crimi-
naliteit zeer sterk stijgt. Ook afgelopen jaar weer. 
Wij hebben als politie helaas ook zelf ondervon-
den wat de impact is, toen wij werden getroffen 
door een datalek. 

Aan de andere kant weten we ook steeds vaker 
succesvol online in te grijpen. Begin deze maand 
nog, toen we met opsporingsdiensten uit vijftien 
landen meerdere websites offline haalden, waar-
mee criminelen geld verdienden aan het platleg-
gen van ICT van anderen. We wisten de identiteit 

te achterhalen van een groot aantal verdachten, 
waarvan er nu in ieder geval vier in ons land 
vervolgd worden.

Maar de impact van digitalisering op het veilig-
heidsbeeld reikt verder dan criminaliteit. Hoe 
zit het als je je op internet misdraagt? Waar ligt 
de grens? Daar zijn in de online wereld niet of 
nauwelijks afspraken over. Vooral veel jongeren 
groeien online op in een moreel vacuüm, zonder 
enig toezicht of correctie. Als politie moeten 
wij ook online beschermen en begrenzen. 
Maar toezicht op wat jongeren online doen 
is een gedeelde verantwoordelijkheid. Van 
technologiebedrijven, ouders, leerkrachten en 
jongerenorganisaties.

Er wordt een steeds groter beroep gedaan op 
onze mensen, ook dit jaar weer: rechters, advoca-
ten en politici beschermen, enorme aantallen 
demonstraties begeleiden en een groeiend aantal 
meldingen – ruim 140.000 per jaar en nog steeds 

stijgend - van personen met verward gedrag. 

En daarnaast doen politiemensen hun werk 
onder steeds moeilijkere omstandigheden, 
te midden van alle emoties en soms zelfs 
onder toeziend oog van de hele wereld. Zoals 
recent na het geweld rond de komst van Israëli-
sche Maccabi-supporters naar Amsterdam. 

Naarmate de verdeeldheid toeneemt, wordt het 
politiewerk complexer. Wij zijn er immers voor 
iedereen. In combinatie met onze aanhoudende 
onderbezetting vraagt dit veel van alle collega’s. 
En ondanks dat alles is het vertrouwen in de 
politie nog steeds hoog. 

Dus wat wij afgelopen jaar ‘op de mat hebben 
gelegd’, zoals we dat hier zeggen, is een ongelo-
felijke prestatie. En zo hoog als het vertrouwen in 
mijn collega’s is, zo hoog mag wat mij betreft ook 
de waardering zijn.  

Veel collega’s moeten werken met de feestdagen. 
Om te zorgen dat de feestdagen een feest blijven. 
En we weten allemaal dat dat niet vanzelfsprekend 
is. Ik wens iedereen een gezond en veilig 
2025. En voor de collega’s die moeten 
werken: pas goed op jezelf en op elkaar.’


